

December 10, 1945

**Malik, 'On the Question of a United Government in
Korea'**

Citation:

"Malik, 'On the Question of a United Government in Korea'", December 10, 1945, Wilson Center Digital Archive, Archive of Foreign Policy of the USSR (AVP RF), f. 0102, op. 1, p. 1, d. 15. <https://wilson-center-digital-archive.dvincitest.com/document/122108>

Summary:

This document discusses the creation of an independent Korea. Roosevelt, Churchill, and Chiang Kai-shek first presented the idea at the Cairo Conference in 1943. The United States supports the creation of a single Korean state while the USSR opposes it. The document discusses the importance of the answer to the unification question for the Soviet Union's political and economic future as well as its interest in the Far East.

Original Language:

Russian

Contents:

Original Scan
Translation - English

Форм 0102, ок. 1, п. 1, г. 15

45.12.10

18.

SD: 02272

ПО ВОПРОСУ О ЕДИНОМ ПРАВИТЕЛЬСТВЕ ДЛЯ КОРЕИ.

45.12.10.

D 02272

Вопрос о создании независимой Кореи впервые поставлен в Каирской декларации, подписанной Рузвельтом, Черчиллем и Чан-Кай-ши. Освобождение Кореи из-под господства Японии ставит в порядок дня и делает актуальным вопрос о превращении этой страны в независимое и самоуправляющееся государство, равно как и о создании единого правительства Кореи.

Все политические и общественные группировки Кореи, вне зависимости от их политических взглядов, не только заявляют о желании иметь свое национальное корейское правительство, но и пытаются предпринять шаги к организации подобного правительства. (Создание в сентябре 1945 г. в Сеуле так наз. "Народного правительства Кореи").

Соединенные Штаты Америки в лице военного командования американскими оккупационными войсками в Южной Корее поддерживают идею создания единого всекорейского руководящего органа, равно как и выдвигают идею экономического и политического об"единения Кореи. Советскому Союзу политически нецелесообразно противодействовать созданию единого корейского правительства.

Создание такого правительства является одним из важнейших политических вопросов, связанных с проблемой будущего Кореи и могущих определять это будущее. Характер правительства Кореи не может не интересовать Советский Союз, поскольку характер этого правительства будет одним из решающих моментов в определении будущей позиции Кореи с точки зрения наших политических, экономических и оборонных интересов на Дальнем Востоке.

В силу вышеизложенного нашей основной задачей является принять меры к тому, чтобы состав и характер деятельности корейского правительства способствовали превращению Кореи в один из опорных пунктов нашей безопасности на Дальнем Востоке и чтобы Корея не была превращена в орудие, направленное против Советского Союза в руках какой-либо недружественной нам страны.

Политическая обстановка в Корее в настоящее время находится в процессе становления. На политическом горизонте появляется много различных группировок, течений, обществ и партий. Нет еще точного определения этих политических течений, однако уже сейчас можно отметить три основных политических направления: коммунистическая партия Кореи и прилегающие к ней профсоюзные и общественные организации, демократическая партия - партия крупной национальной буржуазии и помещиков, народная партия, созданная по типу Гоминьдана, и объединяющая самые разнородные политические элементы - от мелкобуржуазных до представителей крупной буржуазии.

Видную политическую роль в Корее начинают играть корейцы-эмигранты, недавно возвратившиеся из США и Чунцина, где они подвизались в роли всякого рода "временных правительств Кореи", или же выдавали себя за кандидатов в будущие правители Кореи после освобождения этой страны от японского господства.

Компартия Кореи характеризует нынешнюю политическую обстановку в Корее как этап буржуазно-демократической революции, возникшей вследствие национального освобождения Кореи, которое произошло, однако, не в результате собствен-

ных усилий и борьбы корейского народа, а при помощи и под воздействием внешних сил, т.е. Об"единенных наций, разгромивших японский империализм и освободивших Корею.

Лозунги компартии Кореи: Демократическая диктатура рабочего класса и крестьянства, завоевание масс, создание единого демократического фронта.

Основные задачи, которые ставит перед собой компартия Кореи: "достижение полной национальной самостоятельности Кореи и аграрная революция, с конфискацией всей помещичьей земли и раздачей ее крестьянам."

Компартия Кореи с первых дней освобождения Кореи быстро возродила свою политическую активность и заметно усилила свое влияние на массы. Компартия Кореи получила четыре министерских портфеля в составе "корейского народного правительства", созданного 6 сентября с.г. в Сеуле, но не признанного американскими оккупационными властями и распущенного 16 сентября с.г. Со стороны американских оккупационных властей заметна тенденция ограничения политической деятельности корейской компартии. В ЦК компартии Кореи возникает даже вопрос о переименовании компартии в рабоче-крестьянскую партию. Само собой разумеется, что и при формировании состава единого правительства Кореи американцы совместно и в блоке с Чан Кай-ши (а возможно и при поддержке англичан и опираясь на корейские реакционные элементы, в частности на проамериканских политэмигрантов, возвратившихся в Корею из США и Чунцина, будут всячески противодействовать вхождению в состав единого правительства Кореи коммунистов и подлинно демократических элементов.

В силу всего вышеизложенного было бы целесообразным

21
4.

принятие следующих решений:

1. Подтвердить и вновь декларировать независимость и самостоятельность Кореи.

2. Высказаться за создание временного правительства Кореи. Правительство это избрать с участием всех корейских демократических общественных и политических организаций.

3. Эти же организации должны избрать временный комитет по подготовке к созыву представительного народного (учредительного) собрания Кореи.

4. Созыву учредительного собрания должно предшествовать проведение широких демократических собраний на местах и в общекорейском масштабе рабочих, крестьян, интеллигенции, учителей, предпринимателей и других групп населения для широкого обсуждения и выдвижения кандидатур в число делегатов учредительного собрания и в состав единого правительства Кореи.

5. Для проведения подготовительной работы, наблюдения и оказания содействия временному правительству, равно как и комитету по подготовке к созыву всекорейского учредительного собрания, образовать особую союзную комиссию из представителей СССР и США. (Возможно, в эту комиссию придется включить и представителей Китая и Англии). Комиссия должна представить рекомендации правительствам СССР и США (Китая и Англии).

6. Для разрешения всех текущих вопросов, возникающих из факта наличия на территории Кореи советских и американских войск, создать Смешанную Советско-Американскую Комиссию из представителей советского и американского командований.

10.12.45.

(Малюк)

45.12.10

ON THE QUESTION OF A SINGLE GOVERNMENT FOR KOREA

The question of the creation of an independent Korea was first posed in the Cairo Declaration signed by Roosevelt, Churchill, and Chiang Kai-shek [Jiang Jieshi]. The liberation of Korea from under Japanese domination puts on the agenda and makes pressing the question of turning this country into an independent and self-governing country, as well as [the question of] the creation of a single government of Korea.

All the political and public groups of Korea, regardless of their political views, not only declare a desire to have their own national Korean government, but are also trying to take steps to organize such a government. (The creation of the so-called "People's Government of Korea" in Seoul in September of 1945).

The United States of America, through the military command of the American occupation forces in South Korea, supports the idea of the creation of a single all-Korean governing body, and likewise it advances the idea of the economic and political unification of Korea. It is politically inadvisable for the Soviet Union to resist the creation of a single Korea government.

The creation of such a government is one of the most important political issues associated with the problem of the future of Korea and capable of determining its future. The nature of the government of Korea cannot fail to interest the Soviet Union inasmuch as the nature of this government will be one of the decisive factors in the determination of the future position of Korea from the point of view of our political, economic, and defense interests in the Far East.

By virtue of the above our main task is to take steps for the composition and nature of the activity of the Korean government to promote turning Korea into one of the bastions of our security in the Far East and for Korea not to be turned into an instrument directed against the Soviet Union in the hands of any country unfriendly to us.

At the present time the political situation in Korea is in the process of formation. Many various groups, movements, societies, and parties are appearing on the political horizon. There is still no precise definition of these political movements, however one can already note three main political trends right now: the Communist Party of Korea and the trade union and public organizations associated with it, the Democratic Party - the party of the big national bourgeoisie and landowners, and the People's Party, created along the lines of the Kuomintang and combining the most diverse political elements, from the petit bourgeoisie to representatives of the big bourgeoisie.

Korean émigrés who have recently returned from the US and Chongqing, where they were active in the roles of all sorts of "provisional governments of Korea" or passing themselves off as candidates for future rulers of Korea after liberation of this country from Japanese dominance are beginning to play a prominent political role in Korea.

The Communist Party of Korea characterizes the current political situation in Korea as a stage of a bourgeois-democratic revolution which has arisen as a consequence of the national liberation of Korea which, however, occurred not as a result of their own efforts and the struggle of the Korean people, but with the aid of and under the influence of outside forces, that is, the United Nations, which defeated Japanese imperialism and liberated Korea.

The slogans of the Communist Party of Korea are: the democratic dictatorship of the working class and peasantry, winning over the masses, and the creation of a single democratic front.

The main tasks with which the Communist Party of Korea is faced are: "the achievement of the complete national independence of Korea and agrarian reform with confiscation of all the landowners' land and its distribution to the peasants."

Since the first days of liberation of Korea the Communist Party of Korea has quickly revived its political activity and notably increased its influence on the masses. The Communist Party of Korea received four ministerial portfolios in the "Korean people's government" created in Seoul on 6 September of this year but which was not recognized by the American occupation authorities and was disbanded on 16 September. There has been a noticeable tendency on the part of the American occupation authorities to limit the political activity of the Korean Communist Party. The question of renaming the Communist Party of Korea the Workers and Peasants Party has even been raised in the CC. It stands to reason that in the formation of a single government of Korea the Americans together and in alliance with Chiang Kai-shek (and possibly with the support of the British[]), and relying on reactionary Korean elements, in particular the pro-American political émigrés who returned to Korea from the US and Chongqing, will oppose the inclusion of Communists and genuinely democratic elements in a single government of Korea in every possible way.

By virtue of all the above it would be advisable to adopt the following decisions:

1. Affirm and again declare the independence of Korea.
2. Advocate the creation of a provisional government of Korea. Choose [izbrat'] this government with the participation of all Korean democratic, public, and political organizations.
3. These organizations should elect a temporary committee to prepare for a congress of a representative people's (constituent) assembly of Korea.
4. The congress of the constituent assembly should be preceded by the holding of local broad democratic meetings and in Korea-wide [meetings] of workers, businessmen, and other population groups for a broad discussion and nomination of candidates for delegates to the constituent assembly and for a single government of Korea.
5. Form a special allied commission of representatives of the USSR and the US to carry out the preparatory work, observe, and assist the provisional government as well as the committee to prepare the convening of the Korea-wide constituent assembly. (It will possibly be necessary to also include representatives of China and Britain in this commission). The commission should submit recommendations to the governments of the USSR and US (China and Britain).
6. Create a Mixed Soviet-American Commission of representatives of the Soviet and American commands to solve all the current issues which arise from the fact of the presence of Soviet and American troops on Korean territory.

10 December 45

Malik